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Joi, 27 iulie, începând 
cu ora 9.00, o echipă a 
Consiliului Județean Ilfov 
s-a mobilizat, alături de 
voluntari, pentru a face 
un pas înainte în proteja-
rea mediului și a ecosiste-
mului lacului Mogoșoaia. 

”Suntem conștienți 
de impactul negativ pe 
care procesele umane și 
activitățile nesănătoase le 
pot avea asupra curățeniei 
lacului Mogoșoaia și fun-
dului acestuia”, au sem-
nalat reprezentanții CJI.

În urma activităților 
de igienizare și cosire a 
vegetației acvatice, efec-
tuate în etape bine stabi-
lite, au fost colectate gu-
noaiele aruncate la întâm-
plare de-a lungul malurilor.

Potrivit oficialilor CJI, 
acesta a fost un eveni-
ment prin care s-a do-
rit readucerea strălu-
cirii și sănătății lacului 
Mogoșoaia, iar efortul co-
mun al celor implicați în 
activitate reprezintă un 
pas important către atin-
gerea acestui obiectiv. 

”Le mulțumesc tu-
turor celor implicați în 
această acțiune! Pentru 
conducerea Consiliului 
Județean Ilfov, proteja-
rea mediului este o priori-
tate. În prezent, se caută 
soluții pentru ca această 
problemă să poată fi pre-
venită, iar vegetația să nu 
se mai extindă în acest fel 
pe lac, în viitor. Mediul în-
conjurător este sursă de 
aer curat și sănătate pen-
tru noi toți. De aceea, es-
te datoria noastră să pro-
tejăm fiecare zonă. La-
cul Mogoșoaia este o co-
moară naturală, care ofe-
ră liniște și relaxare pen-
tru toți cei care vor că pe-
treacă momente unice 
în mijlocul naturii”, a de-

clarat Ștefan Rădulescu, 
vicepreședinte CJI.

Toate lacurile 
din Ilfov vor fi 
curățate

Olivia Ciobanu Opres-
cu, architect șef al ju-
dețului Ilfov, ne-a decla-
rat că este prima acțiune 
de acest fel, dintr-o serie 
care își propune curățarea 
tuturor lacurilor din Ilfov. 
La Mogoșoaia, această 
problemă era cunoscută 
de mai mult timp, sem-
nalată atât de cetățeni, 
cât și de primărie. ”La 
Mogoșoaia, am intervenit 
destul de târziu, dar am 
avut o problemă cu stăvi-
larul care este al ALPAB. 
Acesta nu era funcțional, 
fiind un pic avariat, nivelul 
apei era unul foarte scă-
zut și nu puteam interve-
ni cu utilaje, existând ris-
cul de a le strica. Ca ata-
re, a trebuit să intervenim 
pentru repararea aces-
tui stăvilar, apoi a trebu-
it să creștem nivelul apei, 
în așa fel încât să putem 
să introducem utilajele”, 
a explicat arh. Olivia Cio-
banu Oprescu. Aceasta a 
mai spus că și de aceas-
tă dată au fost mobilizați 
cetățenii, participarea vo-
luntarilor fiind considera-
tă foarte importantă, pen-
tru că acesta este cel mai 
potrivit mod prin care oa-
menii pot conștientiza că 
împreună salvăm natu-
ra. ”Suntem <<Ilfov îm-
preună>>, cum este și 
sloganul nostru de altfel, 
și atunci dorim ca și oa-
menii să fie responsa-
bili. În vegetația din apă 
sunt și sticle, sunt PET-
uri aruncate, ori aces-
tea sunt clar aruncate de 
cetățeni. Hârtia se des-

compune, dar plasticul 
rămâne și se vede acest 
lucru. Nu facem aceas-
tă acțiune pentru CJI sau 
pentru primărie, ci pen-
tru noi toți, natura este 
un bun comun și împre-
ună facem lucrurile mai 
bune. Suntem încântați 
că oamenii sunt din ce în 
ce mai aproape și de na-
tură, și de administrație, 
pentru că până la urmă, 
administrația nu înseam-
nă să stai undeva în spa-
tele unui birou și să dictezi 
niște reguli, ci să faci lu-
cruri pentru cetățean. La-
cul Mogoșoaia face parte 
din salba de lacuri din ju-
rul Capitalei, iar prin inter-
mediul stăvilarului, merge 
mai departe către lacul 
Grivița și către lacul He-
răstrău, Coletina etc. Este 
normal să vină vegetația 
către zona aceasta, es-
te normal să fie acumu-
lată o zonă mai mare de 
vegetație aici”, a precizat 
arh. șef al județului Ilfov.

După cum a precizat 
specialistul, curățenia va 
continua cu lacul Snagov. 
Acesta are însă o parti-

cularitate, având și foar-
te mulți nuferi, protejați 
prin lege, motiv pentru 
care se va lucra în colabo-
rare cu organizația  Natura 
2000. ”Intervenția es-
te un pic mai specială pe 
lacul Snagov, dar colegii 
de la Apele Române știu 
exact ce au de făcut. Mi-
aș dori foarte tare ca oa-
menii să înțeleagă că sun-
tem cumva toți responsa-
bili de  ceea ce se întâmplă 
și nu este în regulă să stai 
confortabil în fotoliu aca-
să și să arăți cu degetul 
către cineva, că nu face, 
sau face un anumit lucru, 
ci este vorba despre ceea 
ce face fiecare, pentru ca 
lucrurile să fie mai bune”, 
a mai spus specialistul.

A fost demarat 
un studiu pentru 
identificarea 
cauzelor apariției 
vegetației masive

Viceprimarul comunei 
Mogoșoaia, Florin Rădu-
cu Covaci, ne-a explicat că 
la acțiunea de curățare a 

lacului Mogoșoaia au fost 
mobilizați aproximativ 15 
- 20 de lucrători ai Servi-
ciului de colectare din ca-
drul primăriei, dar au venit 
și 30 de voluntari pentru 
a face curățenie pe ma-
luri. ”Noi facem curățenie, 
dar malurile lacului nu 
pot fi curățate în fiecare 
zi, aceasta fiind o acțiune 
mai mult bazată pe vo-
luntariat. În privința lacu-
lui, am reușit să punem la 
aceeași masă Apele Ro-
mâne și CJI, cărora le și 
mulțumesc. Apele Româ-
ne au venit cu utilajele, noi 
transportăm și depozităm 
vegetația scoasă din lac, 
care va fi folosită pentru 
compost, ca îngrășământ”, 
a explicat viceprimarul.

Curățenia va 
dura, conform 
estimărilor, două - 
trei săptămâni

La nivelul Primăriei 
Mogoșoaia, s-au dema-
rat niște studii pe care le 
vor elabora specialiști în 
domeniu și vor identifica 
soluții viitoare pentru ca 

această situație să nu mai 
apară și să poate fi elimi-
nat sau măcar diminuat 
cât mai mult acest discon-
fort, mai ales pentru locu-
itorii din zonă.

”Am luat legătura cu 
experți și biologi care vor 
studia cauza. Ne dorim să 
înlăturăm cauza, acum în-
lăturăm doar efectele. În 
funcție de îndrumările pe 
care le vom primi de la 
aceștia, vom lua măsuri-
le necesare pentru a eli-
mina cauza apariției an 
de an a acestei vegetații 
masive. Anul acesta, din 
nefericire, cantitatea es-
te mult mai mare, deoa-
rece a fost ridicat nivelul 
apei și astfel vine toată 
vegetația din amonte că-
tre stăvilar. Fac apel că-
tre toți locuitorii din zonă 
să păstreze curățenia, să 
nu mai arunce deșeuri pe 
marginea lacului pentru 
că Mogoșoaia este o co-
mună frumoasă, verde și 
plină de vegetație și totul 
depinde de noi dacă o lă-
săm la fel de curată copi-
ilor noștri”, a subliniat vi-
ceprimarul.

eveniment
Acțiune amplă de ecologizare în județul Ilfov!

A început curăţenia pe lacul Mogoşoaia
 Voluntarii, invitaţi să ajute la colectarea gunoaielor de pe maluri

O amplă acţiune de ecologizare a avut loc, 
săptămâna trecută, în zona lacului Mogoşoaia. 
Consiliul Judeţean Ilfov a demarat procedurile 
de curăţare a lacului Mogoşoaia cu scopul 
protejării mediului înconjurător, fiind adunată 
vegetaţia în exces de la suprafaţa lacului. 
Acţiunile s-au desfăşurat împreună cu echipe 
de voluntari, care au strâns şi gunoaiele de 
pe maluri, alături de Primăria Mogoşoaia şi 
Administraţia Bazinală de Apă Argeş-Vedea.

Cristina NedelCu


